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Forum Studienævnet for Medicin og Den Sundhedsfaglige 
Kandidatuddannelse 
 

 

Møde afholdt 6. juni 2023 kl. 14.30 – 17.00  

Sted Panum Lokale 7.15.122   

Referent Kristrún Lind Helgadóttir  

Til stede 
Peter Ludvig Lindstrøm Schaldemose, Joachim Birch Milan, Sedra Al 
Yousef, Torben Lykke Sørensen, Lone Schmidt, Ella Katrine Suurballe 
Frederiksen, Hannelouise Kissow, Jørgen Olsen, Benedikte Hartvigsen, 
Kristrún Lind Helgadóttir (adm.)  

 

Gæster: Carsten Sestoft, (adm.), Jørgen Willadsen (adm.), Cecilie Vejen-
Eriksen (adm.) 

Dagsorden 
 
Ad 1) Godkendelse af dagsorden  

Dagsorden blev godkendt med tilføjelse af punktet: Drøftelse af 
placering af kurset OneHealth i den nye studieordning for 
medicinuddannelsen, samt tilføjelse af emnet holdsætning på 12. 
semester unde punktet Evt.  
 
 

Ad 2) Godkendelse af referat samt meddelelser ved studieleder 
Referatet blev godkendt uden bemærkninger 



 

SIDE 2 AF 4  
Meddelelser ved studieleder: 
 
Tilladelse til brug af AI teknologi ved eksamen: 
De studerende skal varsles fire uger før eksamen vedr. tilladelse til 
brug af AI teknologi ved eksamen. De studerende som netop har 
afleveret projekter før mundtligt forsvar kunne derfor ikke varsles. 
De studerende som i disse dage påbegynder speciale- og 
bachelorforløb vil blive varslet.  

 
Studienævnsmøde i DGI-byen 30. juni: 
Der er desværre kalenderkonflikt d. 30. juni 2023 mellem SN-
mødet i DGI-byen og lægeløftet. Studienævnet fastholder datoen 
for mødet 

 
Ekstraordinært studienævns møde d. 25. august 
Der er inviteret tentativt til et ekstraordinært møde d. 25. august. 
Mødet skal evt. bruges, til behandling af kursusbeskrivelser til den 
nye studieordning. Næste ordinære møde er onsdag d. 6. september 
kl. 14.30-17.00.  

 
 

Tak til Joachim Birk Milan for sit bidrag til studienævnet 
Studienævnet takkede Joachim Birk Milan for sit gode arbejde i 
studienævnet samt engagementet i arbejdet med studieordnings 
revisionen.  
 
Orientering om afgørelse på eksamensklage: 
I en ældre eksamensklagesag er der nu blevet truffet en juridisk 
afgørelse. Studienævnet drøftede afgørelsen. 

 
 

Ad 3) Personsag (fortroligt punkt) 
Studienævnet behandlede en ansøgning om forlængelse af 
maksimal studietid, hvor dispensationsudvalget havde indstillet et 
afslag på grund af manglende studieegnethed. Studienævnet 
tiltrådte udvalgets indstilling, bl.a. fordi den studerende havde 
været indskrevet på bacheloruddannelsen i medicin i 9 år med færre 
end 70 ECTS bestået som resultat og sidst havde bestået en 
kursusattest i 2017 og eksamen i 2016 uden at have markante 
usædvanlige forhold, der kunne forklare en så beskeden fremdrift. 
 



 

SIDE 3 AF 4 Ad 4) Evaluering af undervisning på Medicin E2022 (fortroligt 
punkt) 
Jørgen Willadsen (JW) fra evalueringsenheden fortalte at der 
anvendes et nyt format for evalueringen i år og opfordrede 
studienævnet til at give feedback på det nye format. Det kliniske 
skema er nyt og indebærer nye spørgsmål, så det kan ikke 
sammenlignes med resultater fra tidligere år. I år er første gang 
dialogmøderne er blevet sat ind i holdrepræsentanternes skema. JW 
fortalte at de studerendes holdplacering bliver direkte overført i 
spørgeskemaet fra E23, så de studerende ikke selv skal sætte deres 
holdsætning ind. JW opfordrede studerende fra studienævnet om at 
være med i arbejdsgruppen som skal evaluere det nye spørgeskema.  
 

a. Drøftelse af evalueringsresultater fra E22 samt 
godkendelse af ABC-kategorisering af kurser (bilag)  
Studienævnet drøftede og godkendte ABC-kategorisering af 
kurser på medicinuddannelsen. 
 
 

b. Godkendelse af evalueringsplan for studieåret E23/F24 
(bilag) 
Studienævnet drøftede og godkendte evalueringsplan for 
studieåret E23/F24 for medicinuddannelsen. 

 
 

Ad 5) Evaluering af undervisning Sundhedsfaglig 
Kandidatuddannelse E2022 

a. Godkendelse af ABC-kategorisering af kurser E22  
b. Godkendelse af evalueringsplan for studieåret E23/F24  

Studienævnet godkendte ABC-kategorisering af kurser på 
Den Sundhedsfaglige Kandidatuddannelse for E22 og 
evalueringsplan for studieåret E23/F24.  
 
 

Ad 6) Studieordningsrevision Medicin 
a. Analyse af arbejdsbelastning (Cecilie Vejen-Eriksen 

fremlægger) 
Cecilie Vejen-Eriksen fortalte om resultater af analyse af 
arbejdsbelastning. Kursusansvarlige har indsendt 
arbejdsbelastningsskemaer til AUS, hvorefter AUS har 
analyseret arbejdsbelastningen. 
 



 

SIDE 4 AF 4 Studienævnet drøftede resultater af arbejdsbelastnings 
analysen. 

 
b. Plan for proces den 30. juni  

Punktet blev udskudt 
 
 

Ad 7) Drøftelse af interessekonflikter på medicinuddannelsen 
Studienævnets medlemmer drøftede interessekonflikter på 
medicinuddannelsen.  
Joachim Birk Milan (JBM) påpegede at det skal gøres synligt i 
undervisningen hvis underviserne arrangerer sig med 
udefrakommende aktører. JBM foreslår at studienævnet ønsker 
efter at der indføres, bedre gennemsigtighed på 
medicinuddannelsen. 
 
Studienævnet støttede op om ønsket om mere gennemsigtighed på 
uddannelserne samt ønsket om at der laves et slags system på 
SUND, for hvordan undervisere skal deklarere mulige 
interessekonflikter.  
 

Ad 8) Drøftelse af placering af kurset OneHealth i den nye 
studieordning for medicinuddannelsen. 
TKS fortæller at One Health har høj fakultetsprioritet og derfor må 
studienævnet drøfte en mulig placering.  

 
Ad 9) Evt. 

Holdsætning på 12. semester. 
Peter Schaldemose (PS) fortæller at der er mange studerende som 
ikke har fået lov til særlig holdsætning på 12. semester. De 
studerende det drejer sig om, er de studerende der allerede har taget 
kurset Gynækologi og obstetrik, hvilket gør at de hverken kan få 
lov til at sætte prioritering på de andre kurser på 6. semester KA, 
eller få særlig holdsætning. Dette er problematisk da mange af 
disse studerende har børn og derfor har brug for at kunne tage 
kurserne på 6. semester KA tæt på hjemmet. I kraft af at disse 
studerende ikke kan lave en prioritering eller få en særlig 
holdsætning, ender de med at skulle tage kurser på hospitaler langt 
væk fra deres hjem. PS beder studienævnet om at bakke op om at 
disse studerende kan få særlig holdsætning. 
 
Studienævnet bakker op om forslaget. 
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